Statement from CAOPA
At the thirty fourth session of the FAO Committee on Fisheries, held in February 2021, FAO members recommended promoting the importance of small-scale and artisanal fisheries and aquaculture in relevant events taking place during the International Year of Artisanal Fisheries and Aquaculture, including the UN Ocean Conference.
Together with other small scale fishers organisations from Central and South America, Africa, Pacific, Asia and Europe, we are calling on our governments to: 
· Urgently secure preferential access and co-manage 100% of coastal areas
· Guarantee the participation of women and support their role in innovation 
· Protect SSF from competing blue economy sectors
· Be transparent and accountable in fisheries management
· Build resilient communities to face climate change and offer prospects to youth
Already, we have been heard by some countries. At the occasion of the 7th Meeting of OACPS Ministers in charge of Fisheries and Aquaculture, held in Ghana in April 2022, Ministers emphasized that small scale fisheries are small in name only, but big in value. Half a billion people, - 7% of the world's population-, are at least partly dependent on small scale fisheries for food, employment and income. Small-scale fisheries employ more than 90 percent of the world’s capture fishers and fish workers, about half of whom are women. They are by far the largest group of ocean users, have contributed the least to the ocean emergency, and are among the most affected by it and yet hold many solutions for stewardship.
We would like that the Ocean Conference also recognizes, by introducing a new paragraph in its final declaration, the fundamental role small-scale fisheries play to eradicate hunger and poverty; to secure sustainable livelihoods and conserve marine ecosystems, and the priority actions that need to be taken by governments to ensure they continue contributing to economies, health, culture and well-being.
Now is the time to act!
Thank you very much.

Day : Interactive Dialogue "Providing access for #SSF to resources & markets" Adama Djaló, vicepresident of @AfriqueCaopa called #UNOC to recognise the fundamental role artisanal fisheries play in eradicating hunger & poverty, sustainable livelihoods & marine conservation https://pic.twitter.com/RdeXMk0iK0https://pic.twitter.com/RdeXMk0iK0https://pic.twitter.com/RdeXMk0iK0https://pic.twitter.com/RdeXMk0iK0



Déclaration de la CAOPA
Lors de la trente-quatrième session du Comité des pêches de la FAO, qui s'est tenue en février 2021, les membres de la FAO ont recommandé de promouvoir l'importance de la pêche et de l'aquaculture artisanales et à petite échelle dans les événements pertinents qui se déroulent pendant l'Année internationale de la pêche et de l'aquaculture artisanales, notamment la Conférence des Nations unies sur l’océan.
Avec d'autres organisations de pêche artisanale d'Amérique centrale et du Sud, d'Afrique, du Pacifique, d'Asie et d'Europe, nous demandons à nos gouvernements de : 
· Obtenir de toute urgence un accès préférentiel aux ressources et cogérer 100 % des zones côtières.
· Garantir la participation des femmes et soutenir leur rôle dans l'innovation 
· Protéger la pêche artisanale des secteurs concurrents de l'économie bleue
· Faire preuve de transparence et de responsabilité dans la gestion de la pêche
· Construire des communautés résilientes pour faire face au changement climatique et offrir des perspectives aux jeunes.
Déjà, nous avons été entendus par certains pays. À l'occasion de la 7e réunion des Ministres de l'OACPS chargés de la pêche et de l'aquaculture, qui s'est tenue au Ghana en avril 2022, les Ministres ont souligné que la pêche à petite échelle n'est petite que de nom, mais grande en valeur. Un demi-milliard de personnes, soit 7 % de la population mondiale, dépendent au moins partiellement de la pêche à petite échelle pour leur alimentation, leur emploi et leurs revenus. La pêche à petite échelle emploie plus de 90 % des pêcheurs de capture et des travailleurs de la pêche dans le monde, dont la moitié environ sont des femmes. Ils constituent de loin le plus grand groupe d'utilisateurs des océans, ont le moins contribué à l'urgence océanique et sont parmi les plus touchés par celle-ci ; pourtant, ils détiennent de nombreuses solutions en matière de gestion  responsable.
Nous aimerions que la Conférence sur l’océan reconnaisse également, en introduisant un nouveau paragraphe dans sa déclaration finale, le rôle fondamental que jouent les pêcheries à petite échelle pour éradiquer la faim et la pauvreté, pour assurer des moyens de subsistance durables et pour conserver les écosystèmes marins, ainsi que les actions prioritaires qui doivent être prises par les gouvernements pour s'assurer qu'elles continuent à contribuer aux économies, à la santé, à la culture et au bien-être.
Il est maintenant temps d'agir !
Merci beaucoup.


